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PROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓŁ Nr X Nr X Nr X Nr XLLLLIIIIIIIIIIII/1/1/1/14444    

z sesji Rady z sesji Rady z sesji Rady z sesji Rady Gminy KwidzynGminy KwidzynGminy KwidzynGminy Kwidzyn    

z dnia z dnia z dnia z dnia 30 maja30 maja30 maja30 maja    2012012012014444 r. r. r. r.    

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn – Pan Henryk Ordon. 

Obrady sesji protokołowała podinspektor ds. organizacyjnych i samorządowych – Pani Katarzyna Kisiel 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 9.00, a zakończył o godz. 13.00 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia XLIII 

sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach uczestniczy 13 

radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

 W sesji uczestniczyli:  

◦ Wójt Gminy – Pani Ewa Nowogrodzka, 

◦ Zastępca Wójta – Pan Krzysztof Michalski,  

◦ Sekretarz Gminy – Pani Anna Mielniczek,  

◦ Skarbnik Gminy – Pani Krystyna Jaranowska,  

zaproszeni goście: 

◦ Pani Danuta Kosewska – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR w Kwidzynie, 

◦ Pani Renata Majda – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kwidzynie, 

◦ Pan Wiesław Wosiak – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kwidzynie, 

◦ pracownicy Urzędu Gminy oraz media. 

 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych  

na XLIII obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn.   

  Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

 Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Nie zgłoszono żadnych wniosków,  

w związku, z czym poddał pod głosowanie proponowany porządek sesji, który został przyjęty 

jednogłośnie (13 głosów „za”), w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości.  

7. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Kwidzyn         

za 2013 rok: 

● przedłożenie przez Wójta sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Kwidzyn za rok 2013 rok, 

● odczytanie uchwały składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 

w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kwidzyn za 2013 rok, 

● odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej do sprawozdania Wójta Gminy z wykonania 

budżetu za 2013 rok, 

● dyskusja,  

● podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem Wójta z wykonania budżetu Gminy Kwidzyn za rok 2013, 

● odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kwidzyn w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Kwidzyn absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy w 2013 roku, 

● odczytanie uchwały składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kwidzyn o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 

● podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kwidzyn absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2013. 

8. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kwidzyn na 2014 rok, 

2) zmieniająca uchwalę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Kwidzyn na lata 2014 – 2021, 



 3 

3) w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kwidzynie do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji 
administracyjnych w zakresie ustalania uprawnień do zasiłków dla opiekunów. 

  9. Raport z przebiegu realizacji projektów i zadań zamieszczonych w „Programach 

Operacyjnych” za rok 2013. 

10. Informacja z realizacji zadań wynikających z art. 37 ust.8 ustawy z dnia  

27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XLII sesji Rady Gminy. 

12. Wolne wnioski.  

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 

 Przewodniczący oświadczył, iż protokół z XLII sesji był wyłożony do wglądu                   

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z pytaniem do radnych, 

czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag uznał, iż protokół z XLII sesji 

RG został przyjęty.  

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz poruszył kwestię koszenia poboczy i rowów przy drogach 

wojewódzkich wykonywane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Zapytał, czy Urząd Gminy 

posiada specyfikację ZDW na temat dokładnych miejsc i odległości koszenia? 

 Pani Wójt odpowiedziała, że nie znamy specyfikacji Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w tym zakresie. 

 

Ad.5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

 Pani Wójt ustnie przedłożyła sprawozdanie z działalności za okres od 26 kwietnia 

2014r. do 29 maja 2014 roku. Poinformowała o konferencjach, uroczystościach, szkoleniach  

i spotkaniach, w których brała udział w okresie między sesjami.  

26.04.2014r. - w Zespole Szkół w Rotmance koło Gdańska odbył się XI Turniej Kół Gospodyń 

Wiejskich, w którym reprezentowało nas KGW z Tychnów. Tego samego dnia w godzinach 

popołudniowych spotkanie w Sali Tradycji w Rakowcu z Panem Longinem Pastusiakiem. 

28.04.2014r. - posiedzenie Zarządu ZOSP na temat organizacji Dnia Strażaka, bieżącej 

działalności i zakupach dla jednostek OSP. Ponadto w Urzędzie zorganizowano dla 

mieszkańców gminy spotkanie z Podsekretarzem Stanu w Ministerstwie Administracji  
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i Cyfryzacji Panem Bogdanem Dombrowskim, który przedstawił realizację projektu budowy 

info autostrad dających dostęp do szerokopasmowego Internetu. 

29.04.2014r. – wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn, na którym 

omawiano kwestię zadań zgłoszonych do realizacji podczas zebrań wiejskich. Tego samego 

dnia wzięcie udziału w walnym posiedzeniu Kwidzyńskiego Parku Przemysłowo- 

Technologicznego, podczas którego udzielono absolutorium dla zarządu. 

30.04.2014r. – w Urzędzie Marszałkowskim w Gdańsku uroczyste przekazanie zestawu 

komputerowego Young Explorer z oprogramowaniem dla Przedszkola w Korzeniewie  

w ramach Programu Nauczania Przedszkolnego IBM KidSmart. Komputer ten jest 

zaprojektowany specjalnie dla dzieci w wieku 3-7 lat, posiada oprogramowanie edukacyjne 

wspierające program nauczania w zakresie edukacji matematycznej, języka angielskiego oraz 

logicznego myślenia. 

3.05.2014r. – wzięcie udziału w uroczystości z okazji I zjazdu absolwentów w Szkole 

Podstawowej w Janowie. 

5.05.2014r. – wzięcie udziału w konferencji na zaproszenie Senatora Pana Leszka 

Czarnobaja dotyczącej Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w nowej perspektywie unijnej 

oraz działalności Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 

7.05.2014r. – spotkanie udziałowców Kwidzyńskiego Parku Przemysłowo – Technologicznego  

z Marszałkiem Województwa Pomorskiego Panem Mieczysławem Strukiem. 

9.05.2014r. – Narada z Dyrektorami szkół w sprawie zakupu wyposażenia do nowo 

utworzonych placów zabaw, które powstaną przy szkołach podstawowych.  

10.05.2014r. – wzięcie udziału w obchodach 90 – lecia Nadleśnictwa oraz akcji „Sadzimy las 

na kolejne 90 lat”.  

11.05.2014r. – uczestniczenie w Gminnych Obchodach Dnia Strażaka w Pastwie, podczas 

których odbyła się msza święta w intencji strażaków oraz poświęcenie kapliczki św. Floriana. 

12.05.2014r. – spotkanie mieszkańców Gminy Kwidzyn z Posłem do Parlamentu 

Europejskiego Panem Jarosławem Wałęsą w siedzibie Stowarzyszenia Sympatyków Wsi 

Rakowiec w celu przedstawienia prezentacji dotyczącej realizacji inwestycji p.n. "Adaptacja 

budynku po byłej hydroforni na Salę Tradycji Kulinarnych w miejscowości Rakowiec" 

współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej. W Sali Tradycji można było obejrzeć 

wystawę, która prezentowała przedsięwzięcia zrealizowane w gminie na przestrzeni 10 lat 

członkostwa Polski w Unii Europejskiej. 

14.05.2014r. – spotkanie z przedstawicielami firmy MIKOP, która wygrała przetarg  

na realizację zadania „Wykonanie dokumentacji techniczno – projektowej pompy ciepła 

przeznaczonej do ogrzewania budynków publicznych w miejscowości Korzeniewo”. 
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15.05.2014r. – wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn, na którym 

opiniowano projekty uchwał oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za 2013 rok. 

16.05.2014r. – wyjazd z uczniami Szkoły Podstawowej w Korzeniewie do Filharmonii 

Bałtyckiej na finał konkursu „Odkrywamy Talenty na Pomorzu”, w którym wziął udział nasz 

uczestnik Wiktor Wiśniewski. 

20.05.2014r. – udział z Przewodniczącym Rady w powiatowych obchodach Dnia Strażaka. 

26 – 27.05.2014r. – wraz ze swoim Zastępcą oraz dwoma pracownikami Urzędu Gminy udział  

w szkoleniu zorganizowanym w ramach środków unijnych przez Ministra Administracji  

i Cyfryzacji na temat Systemowego Wsparcia Zarządzania w Jednostkach Samorządu 

Terytorialnego. 

28.05.2014r. – walne posiedzenie w Przedsiębiorstwie Wodociągowym i Kanalizacyjnym,  

na którym poruszano między innymi temat budowy kanalizacji w Dankowie. 

 

 

Pani Wójt poinformowała dodatkowo o frekwencji podczas wyborów do Parlamentu 

Europejskiego w dniu 25 maja 2014r., która w Gminie Kwidzyn wyniosła 12,5 %. Odniosła 

się także do podjętych czynności w związku z wysoką wodą na rzece Wiśle oraz 

przewidywanym terminem przejścia fali. Poinformowała, że z dniem 27 maja 2014r. alarm 

został odwołany. Pani Ewa Nowogrodzka przekazała ponadto, że przetarg na budowę placów 

zabaw w miejscowości Pastwa i Nowy Dwór, tj. zadanie „Kształtowanie przestrzeni 

publicznej w miejscowościach Nowy Dwór i Pastwa poprzez budowę terenów rekreacyjno  

- sportowych przy wykorzystaniu źródeł energii odnawialnej” został unieważniony, ponieważ 

złożona oferta przewyższała kwotę, jaką zamierzaliśmy przeznaczyć na realizację tego 

zadania. 

 

Przewodniczący Rady dodał, że wraz z dwoma pracownikami urzędu uczestniczył  

w uroczystych obchodach 223 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Ponadto 

pogratulował radnemu Panu Jerzemu Tumiłowiczowi udziału w V Biegu Papiernika 

organizowanym w dniu 24 maja 2014r. Pan Henryk Ordon poinformował także o wzięciu 

udział w uroczystości poświęcenia Kaplicy Św. Floriana w Tychnowach, która odbyła się 24 

maja 2014r. 
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Ad.6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

 

Biuro Powiatowe Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Kwidzynie 

 Kierownik Biura Powiatowego ARiMR Pani Danuta Kosewska przekazała informację 

na temat Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020. Poinformowała,  

że na realizację Programu w latach 2014 – 2020 przeznaczono łącznie ze środków 

Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz krajowych 

środków publicznych, kwotę ponad 13,5 mld euro. Głównym celem PROW w nowej 

perspektywie będzie przede wszystkim wzrost konkurencyjności rolnictwa z uwzględnieniem 

celów środowiskowych, a ponadto poprawa konkurencyjności rolnictwa, zrównoważone 

zarządzanie zasobami naturalnymi i działania w dziedzinie klimatu oraz zrównoważony 

rozwój terytorialny obszarów wiejskich. Pani Kierownik przedstawiła i omówiła każdy  

z sześciu priorytetów wyznaczonych dla unijnej polityki rozwoju obszarów wiejskich na lata 

2014 – 2020. Następnie szczegółowo omówiła ich poddziałania wskazując, kto może zostać 

beneficjentem, na jaki zakres działań udzielane jest dofinansowanie oraz jego wysokość. 

 Przewodniczący Rady podziękował za przybycie i złożenie informacji.  

 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kwidzynie  

 Pani Renata Majda poinformowała, że PCPR realizuje w szczególności zadania 

powiatu z zakresu pomocy społecznej, pieczy zastępczej oraz rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych. Podkreśliła przy tym, ze priorytetem wszystkich tych działań jest 

zapewnienie opieki dzieciom, których rodzice z różnych powodów tej opieki nie sprawują. 

Według stanu na dzień 31.12.2013r. na terenie powiatu kwidzyńskiego funkcjonowało 170 

rodzin zastępczych, w których przebywało 307 dzieci. Na terenie Gminy Kwidzyn 

funkcjonują 24 rodziny zastępcze, w których przebywa łącznie 58 dzieci. Na dzień 

31.12.2013r. w Domach dla Dzieci z terenu Gminy Kwidzyn przebywało 11 dzieci. Pani 

Majda przekazała, że najczęstszym powodem umieszczania dzieci w pieczy zastępczej jest 

uzależnienie rodziców od alkoholu oraz bezradność w sprawach opiekuńczo  

– wychowawczych. Nadmieniła, że wszystkie formy pieczy zastępczej nad dzieckiem winny 

mieć charakter okresowy i wszędzie gdzie jest możliwe zmierzać do integracji dziecka  

z rodziną i powrotu dziecka do rodziny biologicznej. 

 Przewodniczący Rady zapytał czy zdarzają się przypadki znęcania nad dziećmi? 

 Pani Majda odpowiedziała, że nie było takich przypadków, ale reakcja na jakiekolwiek 

zgłoszenie jest natychmiastowa. Poprosiła dodatkowo o zgłaszanie wszelkich przejaw 
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nieprawidłowego postępowania, ponieważ każdy taki sygnał jest sprawdzany. Liczy się 

współpraca także ze szkołami i asystentami rodziny. 

 Przewodniczący Rady podziękował za przybycie i złożenie informacji.  

 

Powiatowy Urząd Pracy w Kwidzynie  

 Zastępca Dyrektora Pan Wiesław Wosiak poinformował, że stopa bezrobocia  

w powiecie kwidzyńskim na koniec grudnia 2013r. wyniosła 17,8%, a liczba 

zarejestrowanych bezrobotnych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kwidzynie to 5 386, w tym 

3 081 kobiet. Z kolei prawo do zasiłku posiadało 546 osób bezrobotnych (10,14%), w tym 

249 kobiet. W porównaniu do roku 2012 odnotowano spadek ogólnej liczby zarejestrowanych 

bezrobotnych o 747 osób. W gminie Kwidzyn w okresie od grudnia 2012 do grudnia 2013 

roku największą liczbę zarejestrowanych osób bezrobotnych odnotowano w miesiącu lutym,  

a najniższą we wrześniu. Można zauważyć, że największa liczba osób bezrobotnych 

występuje w miesiącach od stycznia do kwietnia 2013r., co wynika z sezonowości 

zatrudniania. Zastępca Dyrektora poinformował, że w 2013 roku odnotowano większy udział 

ludności wiejskiej w ogólnej liczbie zarejestrowanych bezrobotnych (50,2%). Podkreślił,  

że istotnym czynnikiem określającym sytuację bezrobotnego na rynku pracy jest okres 

pozostawania bez pracy – im jest on dłuższy tym bardziej maleją szanse na znalezienie pracy. 

Jeżeli pozostawanie bez pracy trwa dłużej niż rok mówi się o bezrobociu długotrwałym 

według czasu pozostawania bez pracy istotnym jest określenie poziomu bezrobocia 

długotrwałego. W gminie Kwidzyn w 2013 roku liczba osób zarejestrowanych, pozostających 

bez pracy powyżej 12 miesięcy wynosiła 37,6%. W tym samym roku w Gminie Kwidzyn 

największą liczbę zarejestrowanych osób bezrobotnych stanowiły osoby w wieku 25-34.  

W strukturze bezrobocia istotnym jest także kryterium stażu pracy, czyli długość okresu 

zatrudnienia osoby bezrobotnej przed uzyskaniem statusu bezrobotnego. Biorąc pod 

kryterium odbyty staż pracy w roku 2013 największą liczbę osób bezrobotnych stanowiły 

osoby posiadające od 1 roku do 5 lat stażu zawodowego tj. 204 osoby/w stosunku do ogółu 

785. 

  Podsumowując, Zastępca Dyrektora przekazał, że istotną cechą decydującą o sytuacji 

i szansach bezrobotnych na rynku pracy jest nadal poziom wykształcenia i posiadane 

kwalifikacje osób pozostających bez pracy, od którego zależy zarówno umiejętność 

skutecznego poszukiwania pracy jak i umiejętność dostosowywania się do istniejących 

warunków. Podkreślił przy tym, że w 2013 roku pracodawcy zgłaszali głównie 

zapotrzebowanie na zatrudnienie osób posiadających wysokie kwalifikacje, duże 

doświadczenie zawodowe oraz wykształcenie kierunkowe zgodne z branżą.  
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 Henryk Ordon zaznaczył, że często bywa tak, że koszty dojazdu do pracy 

przewyższają kwotę wynagrodzenia. 

 Radny Franciszek Sokołowski stwierdził, że pocieszający jest fakt, że bezrobocie 

spada. Zapytał, czy posiadając wiedzę, że 3 500 osób pozostaje bez prawa do zasiłku, 

możliwe jest określenie, ile dokładnie z tych osób wyjechało do pracy za granicę? 

 Pan Wosiak odpowiedział, że Powiatowy Urząd Pracy nie posiada takich danych. 

Posiadamy jedynie informację o ilości osób wyrejestrowanych, ale nie jest możliwe ustalenie 

czym obecne zajmują się te osoby. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz stwierdził, że zatrudnianie osób w ramach prac 

interwencyjnych powinno się rozpocząć znacznie wcześniej, np. już z początkiem roku, gdy 

jest potrzebna pomoc przy odśnieżaniu.  

 Zastępca Dyrektora odpowiedział, że decyzje w tej sprawie otrzymuje od Ministra  

i nie ma na to wpływu.  

 Sołtys sołectwa Mareza Osiedle Tadeusz Schodowski uważa, że powodem emigracji 

ludzi młodych jest zatrudnianie ich na tzw. „umowy śmieciowe”, które do niczego nie 

prowadzą. Pan Wosiak odpowiedział, że Państwowa Inspekcja Pracy czuwa nad tym, aby 

umowy zawierane z pracownikami były zgodnie z Kodeksem Pracy. Zdajemy sobie jednak 

sprawę z tego, że nadal funkcjonuje tzw. „szara strefa”. 

 Radny Stanisław Olszewski jest zdania, że młodzi ludzie powinni uczyć się 

konkretnego zawodu, który zapewni im stałą i pewną pracę. Błędem było zlikwidowanie 

szkół zawodowych.  

 Radny Tomasz Świerczek stwierdził, że PUP przeznaczył ogromną kwotę  

na zorganizowanie stażów zawodowych, tj. 3,5 mln zł. Zapytał ile stażystów jest faktycznie 

zatrudnionych w urzędach czy biurach, bo coraz częściej zdarza się, że koszą trawę. Radny 

uważa, że wówczas nie jest to właściwe wydatkowanie środków.  

 Pan Wosiak odpowiedział, że umowy na staże zawierane są na 6 miesięcy. Na stronie 

internetowej Powiatowego Urzędu Pracy znajduje się wykaz podpisanych umów z osobami, 

które są zatrudnione na staż oraz ilość osób skierowanych na staż w ciągu roku. Staże 

obejmują też aktywizację zawodową osób 50 +, które nie posiadają wykształcenia bądź 

kwalifikacji. Wówczas nawet zajęcie takie jak koszenie trawy jest dobrą alternatywą na walkę 

z bezrobociem i motywuje te osoby do podnoszenia swoich kwalifikacji.  

  

 Przewodniczący Rady podziękował za przybycie i złożenie informacji. 
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Ad.7. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Kwidzyn 

za 2013 rok. 

I. Przedłożenie przez Wójta sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Kwidzyn za 2013 rok. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przypomniał jak wygląda procedura 

udzielenia Wójtowi absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy, a następnie oddał głos 

Pani Wójt Ewie Nowogrodzkiej w celu szczegółowego omówienia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kwidzyn za 2013 rok. 

 Pani Wójt poinformowała, że budżet Gminy Kwidzyn na rok 2013 został uchwalony 

przez Radę Gminy Kwidzyn Uchwałą Nr XXVI/141/12 z dnia 21 grudnia 2012 roku. 

Przedstawiła plan budżetu podając stan dochodów i wydatków dodając, że ciągu roku 

budżetowego Rada Gminy na wniosek Wójta dokonała siedmiu zmian w/w uchwały. 

Pięciokrotnie dokonano również zmian Uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Kwidzyn. Z kolei w drodze zarządzeń Pani Wójt dokonała 17 zmian  

w budżecie, na podstawie kompetencji wynikających z ustawy o finansach publicznych. 

Reasumując nadmieniła, że po wszystkich wprowadzonych zmianach budżet uległ 

zwiększeniu w stosunku do planowanego po stronie dochodów o 59 931 zł, a po stronie 

wydatków uległ zwiększeniu o kwotę 1 034 020 zł.  

 W kolejnej części sprawozdania Pani Ewa Nowogrodzka omówiła dochody gminy. 

Wskazała, że zaplanowane dochody budżetu na kwotę 33 559 931 zł zrealizowano  

w wysokości 33 219 464 zł, co stanowi 98,9%. Składają się na nie dochody bieżące 

wykonane w wysokości 32 878 728 zł, czyli 100,6 % oraz dochody majątkowe wykonane  

w wysokości 340 735 zł, tj. 38,4%. Natomiast dochody własne na planowaną kwotę 

18 735 466 zł zostały wykonane w wysokości 18 534 786 zł, co stanowi 98,9 % wykonania. 

Wójt Gminy podkreśliła, że wpływ na ostateczny stan dochodów miały dotacje z budżetu 

państwa na realizację zadań własnych i zleconych, dotacje z innych źródeł, środki z Unii 

Europejskiej, subwencje ogólne oraz dochody własne. Następnie przedstawiła dochody 

własne w dziale 756 klasyfikacji budżetowej, wyjaśniając, dlaczego w niektórych pozycjach 

tego działu zauważa się niepełne wykonanie planowanych dochodów własnych. Ponadto 

wyjaśniła, że niewykonane dochody w dziale 700, a zwłaszcza wpływy ze sprzedaży 

składników majątkowych wykonane w wysokości 28,5% wynikają z braku zainteresowania 

nabyciem działek budowlanych wykazanych do sprzedaży. Podsumowując Pani Wójt 

zwróciła uwagę na fakt, iż dochody gminy w większości zostały wykonane ponad plan. 

Przekazała także informację o zaległościach wraz z odsetkami, które wynoszą 5 196 239 zł, 
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wskazując, że największe zaległości wymagalne dotyczą: zaliczek alimentacyjnych, podatku 

od nieruchomości od osób prawnych oraz podatku od nieruchomości od osób fizycznych. 

 W kolejnym punkcie Wójt Gminy omówiła wydatki informując, że planowane były  

na kwotę 35 098 020 zł, a wykonane w wysokości 33 853 162 zł, co stanowi 96,5 %. 

Następnie szczegółowo przedstawiła wykonanie wydatków w poszczególnych działach 

klasyfikacji budżetowej w stosunku do ogółu budżetu oraz wykonanie zadań inwestycyjnych. 

Ponadto wymieniła zadania inwestycyjne realizowane z udziałem środków z funduszy 

strukturalnych Unii Europejskiej. Dodała, że wydatki zostały wykonane w wysokości 

28 685 290 zł, czyli 84,7% ogółu budżetu, a wydatki majątkowe w wysokości 5 167,872 zł,  

tj. 15,3%. Następnie Pani Wójt przeszła do omówienia wykonania rzeczowego wydatków  

w poszczególnych działach. 

 Pani Ewa Nowogrodzka nadmieniła, że wydatki budżetu Gminy Kwidzyn realizowane 

były w granicach wykonanych dochodów, a koniec roku zamknął się deficytem budżetowym 

w wysokości 633 698 zł. Ponadto pozostały wolne środki finansowe w kwocie 904 390 zł 

pochodzące z innych źródeł. Pani Wójt przekazała informacje o udzieleniu poręczenia 

Powislańskiej Lokalnej Grupie Działania w Górkach na kwotę 46 000 zł oraz o zaciągnięciu 

kredytu w banku komercyjnym na pokrycie deficytu w kwocie 629 839 zł. Wykazała ponadto, 

że w roku 2013 Gmina Kwidzyn posiadała zadłużenie w kwocie 14 984 024 zł, co stanowi 

45,1%.  

 Wójt Gminy podała również informację o stanie mienia komunalnego na dzień 

31.12.2013r. oraz o posiadanych udziałach Gminy Kwidzyn w spółkach. Przekazała także,  

że w roku 2013 Gmina nie prowadziła wyodrębnionego funduszu sołeckiego w budżecie 

zgodnie z podjętą przez Radę Gminy uchwałą. Podsumowując nadmieniła, że przedstawione 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2013 rok zawiera także sprawozdanie z działalności 

Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn i Gminnego Ośrodka Kultury w Kwidzynie oraz 

sprawozdania z wykonania jednostek oświatowo – wychowawczych oraz Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

 Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

II. Odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku      

z dnia 15 kwietnia 2014r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Kwidzyn za 2013 rok. 

 Niniejszą uchwałę odczytał Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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III. Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej do sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu 

za 2013 rok. 

 Wniosek odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Franciszek Sokołowski. 

Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

IV. Dyskusja. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Franciszek Sokołowski na wstępie 

stwierdził, że ocenia pozytywnie gospodarkę finansową gminy i z pewnością podtrzyma 

swoje stanowisko przekazane w opinii do sprawozdania Wójta z wykonania budżetu za 2013 

rok. Podkreślił, że zauważa się wzrost posiadanego przez Gminę majątku, co świadczy  

o prawidłowym rozdysponowaniu środków na kolejne inwestycje. Istotną sprawą, a zarazem 

wyzwaniem będzie nepewno zmniejszenie zaległości w zaliczkach alimentacyjnych  

i podatkach. Radny twierdzi, że sukcesywnie podejmowane przez Panią Wójt działania 

windykacyjne na pewno przyniosą oczekiwany skutek. 

 Przewodniczący Komisji ds. Rozwoju Gminy, Budżetu i Rolnictwa Pan Ryszard 

Szczukowski zabrał głos w imieniu wszystkich członków komisji. W swojej wypowiedzi 

odniósł się do zbyt optymistycznie zaplanowanych wpływów ze sprzedaży składników 

majątkowych Gminy. Stwierdził, że stan zadłużenia w wysokości 45,1% jest na bezpiecznym 

dla Gminy poziomie. Dodał, że po wielu burzliwych dyskusjach nad ubiegłorocznym 

budżetem komisja pozytywnie ocenia wykonanie budżetu za 2013 rok i jest za udzieleniem 

Pani Wójt absolutorium. 

  Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Kwidzyn Pan Jerzy Tumiłowicz uznał,  

że to, co zostało w budżecie na 2013 rok zaplanowane, wykonano, z pominięciem jednak 

niskich wpływów ze sprzedaży działek budowlanych. Stwierdził, że na pochwalę zasługują  

z kolei pozyskiwane przez Gminę środki pozabudżetowe. Radny jest za przyjęciem 

sprawozdania oraz udzieleniem Pani Wójt absolutorium. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Pan Bogdan Muchowski uważa, 

że Pani Wójt racjonalnie gospodarowała budżetem gminy. Nadmienił,  

że na posiedzeniach komisji wielokrotnie prowadzono burzliwe dyskusje w celu osiągnięcia 

konsensusu w sprawach ważnych dla całej Gminy. Niestety nigdy nie uda się zadowolić 

wszystkich. Na uznanie zasługują także działania w kierunku pozyskiwania środków 

unijnych. Pan Muchowski reasumując, stwierdził, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu 

pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za rok 2012 i jest za udzieleniem Pani Wójt 

absolutorium. 
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 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Bakierski podkreślił,  

że oceniamy kolejny trudny budżet, z realizacji, którego członkowie komisji są zadowoleni. 

Podkreślił, że na jednostki samorządu terytorialnego nakładane są coraz to nowe zadania  

i obowiązki, jednak ich realizacja w Gminie Kwidzyn jest na wysokim poziomie. Pan 

Bakierski podsumował, że Komisja Spraw Społecznych przyjmuje sprawozdanie Pani Wójt  

z wykonania budżetu i jest za udzieleniem Pani Wójt absolutorium. 

 Radny Tomasz Świerczek przypomniał, że przy uchwalaniu budżetu na 2013 rok 

zwracał uwagę, że zaplanowane wpływy ze sprzedaży składników majątkowych Gminy nie 

zostaną wykonane. Radny wnioskuje o zmianę Statutów sołectw i wykreślenie zapisów 

dotyczących opiniowania przez Zebranie Wiejskie projektów uchwał Rady Gminy 

dotyczących zbycia nieruchomości gminnych, ponieważ wydłuża to całą procedurę.

 Przewodniczący Rady podziękował radnym za wydanie opinii. Podsumował,  

że zauważa się, że wszelkie podejmowane przez Panią Wójt czynności działają na korzyść  

i dla dobra mieszkańców. Rok budżetowy 2013 możemy z pewnością zaliczyć do udanych. 

Pan Henryk Ordon podkreślił, że Regionalna Izba Obrachunkowa po zakończeniu kontroli 

kompleksowej w Urzędzie Gminy wysoko oceniła działalność i doświadczenie Wójta oraz 

kompetencje pracowników. Przewodniczący Rady podziękował Pani Wójt, kierownictwu 

urzędu oraz wszystkim pracownikom za owocną współpracę, dodając, że będzie głosował  

za udzieleniem Pani Wójt absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 

 

V. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem Wójta z wykonania budżetu Gminy Kwidzyn za rok 2013. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 13 

głosami „za”, nadając jej numer XLIII/241/14. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych          

na sesji radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

VI. Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kwidzyn w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Kwidzyn absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy w 2013 roku. 

 Wniosek odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Franciszek Sokołowski. 

Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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VII. Odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku     

z dnia 6 maja 2014 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kwidzyn. 

 Niniejszą uchwałę odczytał Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kwidzyn absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2013. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 13 

głosami „za”, nadając jej numer XLIII/242/14. W głosowaniu udział wzięło 13 obecnych  

na sesji radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 Pani Wójt Ewa Nowogrodzka podziękowała za udzielenie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2013. Ponadto wyraziła swoją wdzięczność za współpracę  

i wsparcie w realizacji codziennych zadań i obowiązków radnym, sołtysom, całemu 

kierownictwu urzędu, Gminnego Ośrodka Kultury i Ośrodka Pomocy Społecznej oraz 

wszystkim pracownikom. Stwierdziła, że miniony budżet z pewnością nie był budżetem 

łatwym, ale udało się go zrealizować. Wójt Gminy zapewniła, że nie zamierza „spocząć  

na laurach” i dalej będzie podejmowała czynności zmierzające do skutecznego wywiązywania 

się ze wszelkich zadań nałożonych na samorząd gminy.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał:    

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kwidzyn na 2014 rok, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Jaranowska, która wyjaśniła,  

że w budżecie na 2014 rok dokonuje się zmian polegających na zwiększeniu dochodów  

o kwotę 473 000 zł oraz wydatków o kwotę 1 377 390 zł. Omawiając dochody budżetu 

Gminy Skarbnik przekazała, w których działach klasyfikacji budżetowej nastąpią zwiększenia 

i zmniejszenia dodając zarazem, z czego wynikają proponowane zmiany. Podkreśliła przy 

tym, że w związku z brakiem zainteresowania nabyciem działek budowlanych wykazanych 

do sprzedaży koniecznym było zmniejszenie dochodów majątkowych o kwotę 300 000 zł  
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z tytułu wpływów ze sprzedaży. Następnie Pani Skarbnik przedstawia zmiany w wydatkach, 

szczegółowo przedstawiając kwoty zwiększeń i zmniejszeń oraz działy, których dotyczą. 

Podsumowując, poinformowała, że po wprowadzeniu tych zmian różnica między dochodami 

a wydatkami stanowić będzie deficyt budżetowy w kwocie 818 551 zł, który pokryty zostanie 

z wolnych środków. Dochody wynosić będą kwotę 36 289 309 zł, a wydatki 37 107 860 zł. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

11 głosami „za” nadając jej numer XLIII/243/14. W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. 

     Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kwidzyn na lata 

2014 – 2021. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały uzasadniła Skarbnik Gminy Krystyna Jaranowska, przekazując,  

że na podstawie zmian wprowadzonych w budżecie Uchwałą Rady Gminy Nr XLIII/243/14 

oraz Zarządzeniem Wójta niezbędnym jest wprowadzenie zmian do wieloletniej prognozy 

finansowej. W roku 2014 zmiany obejmą plan dochodów i wydatków, ponieważ różnica 

między dochodami a wydatkami stanowi deficyt budżetowy w wysokości 818 551 zł. Deficyt 

zostanie pokryty z wolnych środków, a przychody budżetu zwiększą się wówczas o kwotę 

904 390 zł. Podsumowując Pani Skarbnik dodała, że od roku 2014 do 2020 zmniejszy się stan 

zadłużenia i plan dochodów o kwotę 839 zł.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

11 głosami „za” nadając jej numer XLIII/244/14. W głosowaniu udział wzięło 11 radnych.

     Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kwidzynie 

do prowadzenia postępowań oraz wydawania decyzji administracyjnych w zakresie ustalania 

uprawnień do zasiłków dla opiekunów. 

 Projekt uchwały uzasadniła Pani Małgorzata Piotrowska. Pani Kierownik 

poinformowała, że weszła w życie ustawa o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów, 

która określa warunki nabycia oraz zasady ustalania i wypłacania zasiłków dla opiekunów 

osobom, które utraciły prawo do świadczenia pielęgnacyjnego z dniem 1 lipca 2013 roku. 

Wyjaśniła także, że wprowadzając nowe świadczenie ustawodawca przypisał kompetencje  

do załatwiania tych spraw wójtowi. Podkreśliła przy tym, że do 1 lipca 2013r. świadczenia 
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były wypłacane na podstawie decyzji GOPS w Kwidzynie. Istnieje, zatem konieczność 

kontynuowania działań w tym zakresie przez podmiot, który realizował wcześniej  

te świadczenia, tj. Kierownika GOPS. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 

11 głosami „za” nadając jej numer XLIII/245/14. W głosowaniu udział wzięło 11 radnych.

     Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. Raport z przebiegu realizacji projektów i zadań zamieszczonych w „Programach 

Operacyjnych” za rok 2013. 

 Raport przedstawiła Pani Ewa Nowogrodzka. Poinformowała o stanie realizacji 

danego projektu za 2013r. omawiając przy tym, na jakim etapie wykonania są poszczególne 

zadania oraz wskazując ich źródło finansowania. Przedstawione Programy Operacyjne 

dotyczyły poprawy infrastruktury drogowej, rozwoju sieci placówek oświatowych oraz 

sportowo – rekreacyjnych, budowy i modernizacji istniejącej sieci i urządzeń wodno  

– kanalizacyjnych na terenie Gminy Kwidzyn.  

 Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem informacji. 

Raport stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 10. Informacja z realizacji zadań wynikających z art. 37 ust.8 ustawy z dnia  

27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

 Informację przedstawiła Wójt Gminy Kwidzyn – Pani Ewa Nowogrodzka, 

wyjaśniając, że zgodnie z art. 37 ust. 8 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym, Wójt przedstawia okresowo i odpowiednio do potrzeb, 

lecz co najmniej raz do roku informację o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach  

o których mowa przywołanej ustawie. 

 Obecni na sesji radni zagłosowali jednogłośnie za przyjęciem informacji. 

Informacja stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XLII sesji Rady Gminy. 

 Odpowiedzi na interpelacje z XLII sesji Rady Gminy udzielił Zastępca Wójta Pan 

Krzysztof Michalski. 

 Radny Jerzy Tumiłowicz uważa, że gałęzie nadal nie zostały uprzątnięte wskazując 

konkretne miejsca.  

Odpowiedź stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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12. Wolne wnioski.  

  Radny Tomasz Świerczek zwrócił uwagę na rosnący problem w związku  

z nieprzestrzeganiem zapisów „ustawy śmieciowej” przez przedsiębiorców, którzy nie mają 

podpisanych umów na wywóz śmieci. Radny uważa, że należy podjąć działania w tym 

kierunku. 

 Sołtys sołectwa Rakowiec, Pani Elżbieta Szczukowska zgłosiła, że pracownicy 

Przedsiębiorstwa Usług Sanitarnych trzykrotnie nie odebrali z jej posesji śmieci, twierdząc,  

że pojemnik znajdujący się na posesji Pani sołtys ma za dużą pojemność. 

 Sołtys sołectwa Obory, Pani Barbara Sęk zawnioskowała o naprawę tablicy 

ogłoszeniowej w sołectwie.  

 Sołtys sołectwa Mareza Osiedle, Pan Tadeusz Schodowski jest zdania, że przy 

utwardzaniu drogi na granicy Korzeniewa i Marezy należało w pierwszej kolejności udrożnić 

znajdujący się pod drogą przepust. 

 Sołtys sołectwa Górki, Pani Marianna Kobus zawnioskowała o ustawienie znaku 

informacyjnego z nazwą miejscowości Górki przy wjeździe od głównej drogi zarówno  

z prawej jak i lewej strony. 

   

 

Ad. 13. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku XLIII sesji Rady Gminy Kwidzyn Przewodniczący 

Rady Pan Henryk Ordon zamknął sesję. 

 
PROTOKOŁOWAŁA:        PRZEWODNICZYŁ: 
Podinspektor ds. Organizacyjnych i Samorządowych     Przewodniczący Rady 
 
Katarzyna Kisiel         Henryk Ordon 
          


